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وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در نشست 
، خود را از جنس رسانه خواند  خبری دیروز
پشت  گر  ا گفت:  شفافیت،  لزوم  مورد  در  و 
هم  خودمان  بگیریم  قرار  شیشه ای  دیوار 
نشست  این  در  وی  بود.  خواهیم  ایمن تر 
گفت:  کتاب  ممیزی  مورد  در  همچنین 
بررسان  و  مولفان  میان  گفت وگو  باب  باید 
برنامه های  به  راجع  وی  کنیم.  باز  را  کتاب 
گفت: حوزه  به مجلس  ارائه شده  چهارگانه 
حوزه  نخستین  فرهنگی  عدالت  و  فرهنگ 
مردمی سازی بود. اصلاح بنیادی مجوزها در 
همین راستا انجام شد. مسیر فرهنگ باید 
کرد.  فکر  تسهیل گری  به  باید  و  باشد  روان 
کمیته شفاف سازی  در این دوره مجددا راه 

افتاده است و ما ۲۰۰ سند را بارگذاری کردیم.

در  تأخیر  عفاف؛  و  حجاب  قانون  اجرای 
قانون

وزیر فرهنگ در پاسخ به سؤال خبرگزاری 
آنا درباره اجرای قانون حجاب و عفاف گفت: 
قانون به تأخیر افتاده، لایحه جایگزین مطرح 
شده است و دو مجرا با هم نمی توانند حرکت 
کنند. معاونت حقوقی ریاست جمهوری مسیر 
این لایحه را پیش خواهد برد و شورای فرهنگ 
عمومی با همان مصوبات قبلی پیش می رود 
تا مسیر جدید مشخص شود که لایحه است یا 

قانون جدید مجلس.

چالش سرمایه اجتماعی و بی اعتمادی
سید عباس صالحی در پاسخ به خبرنگار 

فرهنگ  اهالی  میان  شکاف  درباره  ایسنا 
کل  در  گفت:  آن،  چالش های  و  هنر  و 
کمیت چالش سرمایه اجتماعی داریم و  حا
همه پیمایش ها روند و سرعت نزول اعتماد 
نشان  را  حکمرانی  نظام  و  حکمرانان  به 
شتاب  هنر  و  فرهنگ  حوزه  در  و  می دهند 
فاصله،   ، قهر افزود:  کرد. وی  پیدا  بیشتری 
این  مختلف  قالب های  نفرت  و  اعتراض 
واقعیت اجتماعی بود. نباید سرمان را مثل 
فرهنگ  اصحاب  در  کنیم.  برف  زیر  کبک 
مهم ترین  شد.  مضاعف  اتفاق  این  هنر  و 
را  ذینفعان  اعتماد  گر  ا است.  این  مسئله 
اتفاق  درست  کاری  هیچ  باشیم  نداشته 
کاری  کرد: هر  کید  نمی افتد. وزیر فرهنگ تأ
می پاشد.  فرو  بی اعتمادی  دیوار  براساس 
تلاش کردیم با کمک اصحاب فرهنگ و هنر 
با توجه به بحران های سخت، گردهم بیاییم 
و به هم نزدیک شویم و حرف همدیگر را بهتر 
به  و فرد  اعتماد یک شبکه است  بفهمیم. 

تنهایی نمی تواند شبکه را بسازد.

در حوزه موسیقی کجا اشتباه کردیم؟
رویکرد  درباره  برنا  خبرگزاری  نماینده 
پرسید  موسیقی  حوزه  در  فرهنگ  وزارت 
امروز  اما  نیستم  ارشاد  اهل  من  شنید:  و 
کره ای طی یک  علاقه عجیبی به موسیقی 
بسیاری  معانی  که  شده  ایجاد  اخیر  دهه 
برای مسیر موسیقایی کشور دارد. به عنوان 
کجا اشتباه  که  بازخواست از خود می پرسم 
ایران  موسیقایی  ذائقه  اینطور  که  کردیم 

تغییر کرد و کودک و نوجوان ما به گونه ای در 
که جاذبه اصلی برای  این فضا قرار می گیرد 
به درستی  این حوزه می شود. حتما ما  او، 
برای مذاق این نسل جدید تولید مناسب 
این  اصلی  مسئله  افزود:  وی  نداشته ایم. 
برای  که  مجال هایی  ما  وقتی  که  است 
موسیقی ایرانی و یا موسیقی کلاسیک مدرن 
که می توانیم به  و یا موسیقی های جدیدی 
کنیم چنین  کنیم را تنگ  طرف آنها حرکت 

فضاهایی ایجاد می شود.

به  راه نیافته  فیلم های  و  سینما  وضعیت 
جشنواره فیلم فجر

درباره  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
فجر  فیلم  جشنواره  در  که  فیلم هایی 
پروانه  فیلمی  گر  ا گفت:  نشدند،  انتخاب 
نمایش نگرفته و عرضه خارجی داشته، از 
دور جشنواره فیلم فجر خارج شده است. 
دارد.  آیین نامه ای  مبنای  مسئله  این 
محتوایی  ممیزی  براساس  عدم حضور 
نبوده است و صرفا آیین نامه جشنواره فیلم 
فجر مطرح است. وی در مورد سینمای 
گفت: سینمای ایران ویترینی است  ایران 
ژانر تعریف شود در بهترین  با یک  گر  ا که 
به  که  است  اتفاقی  باشد،  گر  ا هم  حالت 
نباید  می انجامد.  ایران  سینمای  افول 
رفته  بالا  که فروش  باشیم  این مفتخر  به 
است درحالی که ژانرهای دیگر را از دست 
داده ایم. در دوره جدید نگاه به تنوع بخشی 
است.  سینمایی  محصولات  حوزه  در 

ساخته  درست  گر  ا هم  کمدی  سینمای 
شود سینمای محترمی است.

تلاش می کنیم حاشیه نسازیم
خبرنگار فارس نیز درباره حواشی معاونت 
پرسید  اتفاقات  این  از  جلوگیری  و  هنری 
حاشیه  می کنیم  تلاش  گفت:  صالحی  که 
گاهی  نکنیم.  هم  حاشیه سازی   و  نسازیم 
مدار  در  که  می دهد  رخ  اتفاقاتی  اوقات 
حاشیه پیش می رود. من اول به خودم این 
کار برای متن بسیار  که  توصیه را دارم، چرا 
فاز  در  باشیم.  حاشیه  گرفتار  نباید  و  است 
را بگیریم،  باید جلوی حاشیه سازی   بعدی 
اندازه  به  رسانه ای  حاشیه سازی   که  چرا 
حاشیه سازی  مدیریتی مضر است و فضا را 
که پایان ناپذیر است. باید  به سمتی می برد 
که حاشیه نسازیم  کنند  دو طرف مواظبت 

و نپرورانیم.

مشکل هنرمندان ممنوع کار که محکومیت 
قضایی نداشتند حل شد

رفع  درباره  هم  ایران  روزنامه  خبرنگار 
کار هنرمندان و اقدامات وزارت  ممنوعیت 
صالحی  که  پرسید  حوزه  این  در  فرهنگ 
جواب داد: اتفاقاتی در این حوزه رخ داده 
از  پاره ای  بر  تصمیم  مجموعه هایی  در  و 
ممنوعیت ها گرفته شده بود. تا اینجا مشکل 
بخش قابل توجهی حل شده است و مصداق 
نمی آورم تا مسیر با مشکلات بیشتری همراه 

نشود.

اینکه  بر  کید  تأ با  معاون اول رئیس جمهور 
گاهانه  آ که  درصدی   ۵۰ جذب  به دنبال  باید 
گفت:  پای صندوق های رأی نیامدند باشیم، 
وفاق، شعار نظام ماست و همه باید بدانند که 
سه قوه با هم هستند و وفاق رمز پیروزی انقلاب 
اول  معاونان  مشترک  جلسه  است.  اسلامی 
با حضور حجت الاسلام  قوا صبح دیروز  سران 
حمیدرضا  و  قضاییه  قوه  اول  معاون  خلیلی 
شورای  مجلس  اول  نایب رئیس  حاجی بابایی 
شد.  برگزار  عارف  محمدرضا  دفتر  در  اسلامی 
این  برگزاری  کرد:  کید  تأ جلسه  این  در  عارف 
و  دارد  خود  بطن  در  معناداری  پیام  نشست، 
که برگزاری باشکوه آیین های  آن هم این است 
ایام الله دهه فجر به حدی برای ما اهمیت دارد 
برگزاری  برای  قوه  سه  سران  اول  معاونان  که 

کرده اند  بهتر آن جلسه ای در این سطح برگزار 
اسلامی،  شورای  مجلس  اول  نایب رئیس  و 
مدیریت ستاد برگزاری این حماسه بزرگ انقلاب 
اسلامی را برعهده دارد. معاون اول رئیس جمهور 
افزود: در این جلسه در کنار هم جمع شده ایم 
تا ببینیم برای ایجاد امکان مشارکت بهتر مردم 
»دولتی  از  به شدت  باید  کرد  اما  می توان  چه 
شدن« این اجتماع بزرگ مردمی دوری کنیم و 
بزرگداشت این ایام مانند همه سال های گذشته 
باید فقط با حضور مردم و به صورت خودجوش 
گیرد تا دشمن بیشتر از گذشته بفهمد  صورت 
که مردم ما و میزان علاقه شان به نظام جمهوری 
اسلامی را به درستی نشناخته است. وی در این 
جلسه با تشکر از حضور معاونان اول سران قوا 
گفت: باید برای مردم تبیین کنیم که امروز، نظام 

کنون شرایط ما با  اسلامی در اوج قدرت است و ا
گذشته قابل مقایسه نیست؛ در ابتدای جنگ 
ما با برنو به جنگ دشمن می رفتیم اما امروز در 
بهترین شرایط هستیم و این تنها به لطف حضور 

مردم است.
 خط قرمز نظام ما دوری از مردم است

در  مردم  حضور  اهمیت  به  اشاره  با  عارف 
مراسم بزرگداشت این ایام الله گفت: باید ببینیم 
مردم  حضور  به  نسبت  علی)ع(  امام  موضع 
به  را  مردم  نسبت  همان  به  نیز  ما  و  چیست 
مشارکت دعوت کنیم. این واقعیتی است که در 
گاهانه پای  گذشته ۵۰ درصد مردم آ انتخابات 
صندوق های رأی نیامدند، درحالی که مردم ما 
اعتقاد و دلبستگی زیادی به ائمه، اسلام و نظام 
اسلامی دارند و هنر ما و راهبرد ما باید این باشد 

که افراد بیشتری از جامعه را جذب کنیم و این 
برای جذب بیشتر مردم  ایام فرصت مناسبی 

است.

 به جای تقبیح مهاجرت جوانان، رابطه شان 
را با ایران حفظ کنیم

در  همچنین  رئیس جمهور  اول  معاون 
  ، کشور نشست با مسئولان انجمن های علمی 
با اشاره به پدیده مهاجرت دانشمندان جوان 
گذشته و با بیان اینکه به جای  طی سال های 
تقبیح مهاجرت آنان، رابطه شان را با ایران حفظ 
کید کرد: باید از جوانان نخبه و دانشمند  کنیم، تأ
کارشناسی  و  علمی  نظرات  از  بهره گیری  برای 
استفاده کرد تا برای حضور پررنگ آنها در کشور 

نیز زمینه سازی شود.

 در جریان رزمایش اقتدار پدافند هوایی ۱۴۰۳ ارتش انجام شد 

 مقابله سامانه های موشکی تندر و مجید
 با پهپادهای مهاجم

رزمایش اقتدار پدافند هوایی ۱۴۰۳ ارتش با محوریت نیروی پدافند هوایی 
ارتش، از بامداد دیروز در مناطق پدافندهوایی غرب و شمال آغاز شد.

در رزمایش اقتدار پدافند هوایی ۱۴۰۳ ارتش که در شرایط کاملاً واقعی انجام 
می شود، یگان های موشکی، راداری، دیده بان های طرح بصیرت، یگان های 
با  هواپیماهای  هوایی،  پدافند  فریب  و  رعب  سامانه های  فاشا،  جنگال، 
سرنشین و بدون سرنشین نیروی هوایی به اجرای ماموریت های آفندی و 

پدافندی می پردازند.
برآورد واقعی اثر بخشی عملیاتی طرح های پدافند هوایی در برابر تهاجم 
قابلیت  به  و دستیابی  اطلاعاتی  اشراف  از  اطمینان  دشمن، حصول 
کشف به موقع اهداف حمله ور با استفاده از انواع حساسه های فعال 
راداری و غیر فعال شنود سیگنالی، اُپتیکی و دیده بانی در اختیار پدافند 
کتیکی و تکنیکی کارکنان عملیاتی و فنی  ، ارزیابی عملکرد تا هوایی کشور
در شرایط واقعی میدان رزم دفاع هوایی و تمرین اجرای اصول پدافند 
کید بر اصل جابجایی سریع از  غیر عامل سامانه های پدافند هوایی با تا

اهداف این رزمایش است.
کارگیری سازمان رزم در  در این رزمایش نیروی پدافند هوایی ارتش با به 
کز ماموریتی، در برابر  ، از مناطق مهم و حساس تحت مسولیت و مرا اختیار
حملات شبیه سازی شده هوایی و موشکی با انجام مراحل کشف، شناسایی، 
یکپارچه  شبکه  هدایت  تحت  فرضی،  دشمن  انهدام  و  درگیری  رهگیری، 
و  فردو  مناطق  در  دشمن  آفندی  عملیات  و  اقدام  کشور  هوایی  پدافند 

خنداب را دفع می کند.
گردها  در جریان رزمایش اقتدار پدافند هوایی ۱۴۰۳ ارتش، با تهاجم انبوه هوا
کن فردو و خنداب، سامانه های موشکی  و ریزپرنده های دشمن فرضی به اما
تندر، مجید و دوش پرتاب نیروی پدافند هوایی ارتش با اهداف حمله ور 

درگیر شدند.
فردو  مناطق  به  نارنجی  نیروی  ریزپرنده های  و  پهپادها  انواع  تهاجم  با 
دیده بانی  شبکه  توسط  شناسایی  و  کشف  عملیات  انجام  و  خنداب  و 
الکترواپتیک و بصری و حساسه های فعال و غیرفعال در اختیار نیروی پدافند 
هوایی ارتش، سامانه های تندر، مجید و دوش پرتاب با این اهداف درگیر 

شدند و اهداف متخاصم را سرنگون کردند.
رادار  از  استفاده  با  مجید  و  تندر  موشکی  سامانه های  هماهنگ  عملکرد 
این  توسط  سرنشین  بدون  اهداف  تا  شد  باعث  جلیلوند  شهید  بومی 
سامانه ها کشف شوند و پس از رهگیری و شناسایی مورد اصابت قرار گیرند. 
از رزمایش سامانه های پدافند هوایی دوش پرتاب نیروی  در این بخش 
پدافند هوایی با بهره گیری از موشک های میثاق۳ مجهز به دوربین های 
کردند. استفاده از  دید در شب اهداف بدون سرنشین مهاجم را سرنگون 
سامانه های توپخانه های کنترل راداری »اسکایگارد« و سامانه توپخانه های 
گردهای دشمن فرضی نیز در این  بومی »سراج« برای درگیری و انهدام هوا

بخش از رزمایش با موفقیت اجرا شد.

غرش سامانه های موشکی ۱۵ خرداد و تلاش
همچنین در مرحله نخست رزمایش اقتدار پدافند هوایی ۱۴۰۳ با تهاجم 
گردهای متخاصم به فردو و خنداب، نیروی پدافند هوایی ارتش  شبانه هوا
، با به کارگیری سازمان رزم  تحت هدایت شبکه یکپارچه پدافند هوایی کشور
در اختیار و انجام عملیات کشف، شناسایی و رهگیری، اهداف حمله ور بدون 

سرنشین را با شلیک سامانه های موشکی ۱۵ خرداد و تلاش منهدم کرد.

 دریادار سیاری خبر  داد

الحاق پهپادهای راهبردی و ناو جدید به ارتش
رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش از 
یگان  به  راهبردی  پهپاد  هزار  یک  الحاق 
پهپادی ارتش و یک فروند ناو جدید به نیروی 

دریایی ارتش خبر داد.
 امیردریادار حبیب الله سیاری در گفت و گویی 
درباره رونمایی ها و الحاق ادوات نظامی جدید 
که در این زمینه انجام می  گفت: یکی از مهم ترین اقداماتی  به ارتش 
گی های  شود، رونمایی و الحاق بیش از هزار فروند پهپاد راهبردی با ویژ
آینده  روزهای  در  نقطه زنی  و  زیاد  برد  بالا،  انفجار  قدرت  پنهانکاری، 
که با این الحاق به توانمندی ارتش جمهوری اسلامی ایران در  است 
تجهیزات  برخی  از  رونمایی  افزود:  وی  می شود.  اضافه  پهپادی  بعد 
در سامانه های مختلف در نیروی زمینی ارتش در روزهای آینده را در 
برنامه داریم که به سازمان نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی اضافه 
از  همچنین  ارتش  هماهنگ کننده  معاون  و  ستاد  رئیس  شود.  می 
بهره برداری فاز ۱ منطقه دوم ولایت جاسک خبر داد و گفت: در اجرای 
در  دریایی  نیروی  گسترش  بر  مبنی  انقلاب  معظم  رهبر  تدبیر  فرمان 
سواحل مکران، از سال های گذشته این کار آغاز و اقدامات ارزشمندی 
انجام شده. بر همین اساس فاز یک تاسیسات ساخته شده در منطقه 
جاسک اعم از موج شکن، اسکله، تاسیسات بندری برای بهره برداری 
هرچه بهتر نیروی دریایی و حضور در دریای های آزاد رونمایی می شود. 
دریادار سیاری در ادامه سخنان خود با اعلام خبر الحاق یک فروند ناو 
جدید به نیروی دریایی، افزود: این الحاق می تواند به توان رزمی نیروی 
کند. تعداد زیادی از شناورها و یگان های  کمک موثری  دریایی ارتش 
پروازی ارتقایافته به نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران از دیگر 

تجهیزاتی است که در آینده ای نزدیک الحاق می شود.

مدیر مسئول  سر دبیر ورود به تصحیح   شروع صفحه آرایی

خروج از تصحیح   اتمام صفحه آرایی

 عارف در جلسه مشترک معاونان اول سران قوا:

۵۰ درصدی را که در انتخابات شرکت نکردند، جذب کنیم

اقتدار ملی

 من اهل ارشاد نیستم 
اما امروز علاقه عجیبی 
به موسیقی کره ای طی 

یک دهه اخیر ایجاد 
شده که معانی بسیاری 
برای مسیر موسیقایی 

کشور دارد. به عنوان 
بازخواست از خود 

می پرسم که کجا اشتباه 
کردیم که اینطور ذائقه 

موسیقایی ایران تغییر 
کرد و کودک و نوجوان 

ما به گونه ای در این 
فضا قرار می گیرد که 

جاذبه اصلی برای او، این 
حوزه می شود. حتما ما 

به درستی برای مذاق 
این نسل جدید تولید 

مناسب نداشته ایم.

که راهکارهای  کرد   هیات امنای صندوق توسعه ملی مقرر 
اجرایی ایفای نقش صندوق توسعه ملی در رفع ناترازی های 
منظور  به  و  تدوین  بررسی،  فوریت  به  کشور  توسعه  و  انرژی 
تصویب به هیات امنا ارائه شود. نخستین جلسه هیات امنای 
صندوق توسعه ملی در دولت چهاردهم روز یکشنبه به ریاست 
مسعود پزشکیان برگزار و علاوه بر ارائه و بررسی گزارش عملکرد 
پیشنهاد  که  شد  مقرر  سال ۱۴۰۴،  بودجه  تصویب  و  صندوق 
ارائه شده برای ایفای نقش این صندوق در حوزه کمک به رفع 
کارگروهی ویژه مطرح و  کشور، در  ناترازی های انرژی و توسعه 
بررسی و راهکارهای اجرایی آن بر اساس قوانین و مقررات موجود 
تدوین و جهت تصویب به جلسه بعدی هیات امنا ارائه شود. 
براساس این پیشنهاد، صندوق توسعه ملی اعلام آمادگی کرده 
است تا براساس شیوه خاص طراحی شده از سوی کارشناسان 
نیاز  و پروژه های مورد  اقدامات  تأمین مالی  این صندوق، در 
برای رفع ناترازی انرژی، در کنار بخش خصوصی مشارکت کند. 
با توجه به محدودیت های موجود در اساسنامه صندوق توسعه 

ملی برای مداخله مالی مستقیم این نهاد در عرصه اقتصادی 
کشور، در این جلسه مقرر شد پیشنهاد مطرح شده، در کارگروهی 
ویژه با حضور همه اعضای هیات امنا از قوای سه گانه مطرح و 
که ناقض قوانین و مقررات موجود نباشد،  راهکارهای اجرایی 
کید  تهیه و ارائه شود. همچنین با توجه به محدودیت زمانی تأ
شد که راهکارهای اجرایی مذکور نهایتا تا ۲ هفته آینده تهیه و در 

جلسه بعدی هیات امنای صندوق بررسی و تصویب شود.

محل  از  خصوصی  بخش  تومانی  میلیارد  هزار   ۱۷۵ زیان 
ناترازی های انرژی

پزشکیان در این جلسه با اشاره به آمارهای ارائه شده مبنی 
بر زیان حداقل ۱۷۵ هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی از محل 
ناترازی های انرژی، در ۹ ماهه ابتدایی سالی که به نام »جهش 
تولید با مشارکت مردم« نامگذاری شده است، اظهار داشت: 
از همان آغاز رسمی فعالیت دولت چهاردهم به طور جدی به 
دنبال رفع ناترازی های انرژی هستیم، اما تا امروز از هر راهی که 

خواستیم اقدام کنیم، با یک مشکل دیگر مواجه شده ایم. رئیس 
جمهور افزود: بنده به عنوان رئیس دولت باید در برابر مردم 
و بخش خصوصی نسبت به این مشکلات پاسخگو باشم، لذا 
با توجه به اینکه احداث نیروگاه های خورشیدی سریع ترین، 
موثرترین و به نوعی به صرفه ترین راهکار موجود در این زمینه 
کید دارم که نباید اجازه دهیم وقت ما بیش از این تلف  است، تأ
شود و باید هر چه سریع تر راهکارهای اجرایی را در این زمینه 
تصویب و عملیاتی کنیم. پزشکیان تصریح کرد: اینکه ما منابعی 
داشته باشیم، اما به دلیل عدم پیش بینی راهکارهای اجرایی 
کنیم،  استفاده  کشور  حاد  مشکلات  حل  برای  آن  از  نتوانیم 
منطقی نیست. بنابراین، بنده اولا همه تلاش خود را خواهم کرد 
تا هر چه سریع تر بتوانیم در این زمینه راهکاری اجرایی و منطبق 
بر قوانین و مصالح و منافع کشور طراحی کنیم و دوم اینکه تعهد 
می دهم همه توان خود را برای پیشگیری از هرگونه اتلاف منابع 
یا وقوع تخلف و فساد در هزینه کرد منابع مصوب برای این منظور 

به کار بگیرم.

ح شد  در نخستین جلسه هیات امنای صندوق توسعه ملی به ریاست مسعود پزشکیان مطر

بررسی فوری ایفای نقش صندوق توسعه ملی در رفع ناترازی های انرژی

ح شد  در نشست خبری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی مطر

پشت دیوارهای شیشه ای  ایمن تر خواهیم بود 


